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Protokół 

Zespół ds. rynku pracy, edukacji i kształcenia ustawicznego WRDS WD  

24 lutego 2016 r., godz. 14.00,  

Sala nr 420(IV piętro) Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego 

 

  

 

 

I. Proponowany porządek obrad: 

 

1. Powitanie – Krzysztof Mojzych, Dyrektor Loży Dolnośląskiej BCC, Przewodniczący 

Zespołu, Marek Woron, Kanclerz Loży Dolnośląskiej BCC, Przewodniczący 

Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa Dolnośląskiego. 

2. Przedstawienie członków Zespołu – Krzysztof Mojzych, Przewodniczący Zespołu. 

3. Wybór wiceprzewodniczących Zespołu. 

4. Przedstawienie projektu regulaminu Zespołu – Krzysztof Mojzych, Przewodniczący 

Zespołu. 

5. Propozycje tematyki i planu pracy Zespołu do końca czerwca 2016 r. – 

Przewodniczący i członkowie Zespołu. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia.  

 

II. Lista obecności 

 

1. Krzysztof Mojzych, Przewodniczący Zespołu, BCC 

2. Danuta Utrata, NSZZ Solidarność 

3. Piotr Drozd, NSZZ Solidarność 

4. Mirosława Chodubska, OPZZ 

5. Beata Goldszajdt, OPZZ 

6. Krzysztof Ratajek, OPZZ 

7. Radosława Ostrowska, FZZ 

8. Mieczysław Wójtowicz, FZZ 

9. Barbara Błaszczyk-Stelmach, Pracodawcy RP 

10. Marian Fornalski, DIRz we Wrocławiu 

11. Janusz Molenda, DIRz we Wrocławiu 

12. Stanisław Kibało, DIRz we Wrocławiu 

13. Mirosław Posłuszny, BCC 

14. Artur Sawrycz, Konfederacja Lewiatan 

15. Marcelina Palonek, Konfederacja Lewiatan 

16. Piotr Ek, Konfederacja Lewiatan 

17. Piotr Kuźniak, przedstawiciel Wojewody 

18. Jolanta Horyń, przedstawicielka Wojewody 

19. Lesław Grajewski, przedstawiciel Wojewody 

20. Ewa Grzebieniak, przedstawicielka Marszałka 

21. Jerzy Więcławski, przedstawiciel Marszałka 

22. Leszek Pieczyński, ekspert, BCC 

23. Marek Woron, przewodniczący WRDSW WD, BCC, gość 
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III. Treść wystąpień  

 

1. Spotkanie rozpoczął przewodniczący Zespołu Krzysztof Mojzych, BCC. Powiedział, 

iż na wstępie chciałby się podzielić refleksją. W Stanach Zjednoczonych był pat 

polityczny, dziennikarz zapytał kongresmena, jak to dalej będzie. On odpowiedział, że 

kryzys potrwa niedługo, bo przecież wszyscy się bardzo lubimy i szanujemy. To 

pierwsza uwaga. Druga jest sprzed tygodnia ze spotkania Gali BCC. Ksiądz Boniecki, 

który prowadzi Tygodnik Powszechny (red. naczelny tygodnika) został tam 

szczególnie nagrodzony. Nim jednak pojawił się na scenie, Konrad Morawiecki 

wygłosił laudację o księdzu Bonieckim i na samym początku tej wypowiedzi 

powiedział: nie wiem, kto to wymyślił, ale ja jestem niewierzący. Gdy ksiądz pojawił 

się na scenie obaj się gorąco przywitali. Krzysztof Mojzych powiedział, że przywołał 

te zdarzenie, bo bardzo mu brakuje, żeby ludzie reprezentujące różne punkty 

widzenia, potrafili mówić o sobie z szacunkiem. Bardzo chciałby, aby członkowie 

Zespołu mogli w takiej atmosferze pracować. Dodał, że to bardzo ważny zespół, bo 

edukacja wydaje się najważniejsza. Powiedziała także, że w nazwie zespołu jest obok 

edukacji także kształcenie ustawiczne. Twórcy tego zespołu chcieli przez to 

powiedzieć coś bardzo ważnego. Jeśli Polacy nie zechcą uczyć się przez całe życie, to 

nie będzie przyszłości dla kraju. Oddał głos Przewodniczącemu WRDS WD Markowi 

Woronowi. Kanclerz powitał zebranych i powiedział, że właśnie element kształcenia 

ustawicznego należy dodatkowo wyeksponować. Życzył zadowolenia z efektów debat 

i zwrócił uwagę, że jeśli pojawi się jakiś istotny temat, to zawsze można go 

procedować na posiedzenie całej Rady. Dodał, że nowe gremium, jakim jest WRDS, 

zyskało w nowej ustawie szersze kompetencje i warto je wykorzystywać.  

2. Krzysztof Mojzych w następnym punkcie zaproponował, aby członkowie Zespołu się 

przedstawili, jednocześnie prosząc, aby uwypuklili fakt, w jaki sposób elementy 

życiorysu pasowałyby do prac w Zespole. W podsumowaniu stwierdził, że trudno 

byłoby wśród członków zespołu znaleźć kogoś, kto nie był nauczycielem.  

3.  Przewodniczący Mojzych zaproponował wybór wiceprzewodniczących Zespołu. 

Ponieważ przewodniczący Zespołu reprezentuje pracodawców, to funkcje 

wiceprzewodniczących powinny sprawować reprezentanci strony rządowej, 

samorządowej i związków zawodowych. Członkowie Zespołu zgodzili się z tą 

sugestią. Spytał organizacje związkowe, kogo typują. Zgłoszono Danutę Utratę z 

NSZZ Solidarność. Propozycję przyjęto jednogłośnie. Ze strony Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego pojawiły się dwie kandydatury – 

dyr. Jerzego Więcławskiego i dyrektor Ewy Grzebieniak. Ostatecznie dyr. Więcławski 

zrezygnował, a członkowie Zespołu jednogłośnie zaaprobowali kandydaturę Ewy 

Grzebieniak, Dyrektor Dolnośląskiego Wojewódzkiego Urzędu Pracy. Ze strony 

rządowej spośród trójki kandydatów członkowie Zespołu zaakceptowali kandydaturę 

Jolanty Horyń, Dyrektor SP nr 99 we Wrocławiu. Od głosu wstrzymała się 

kandydatka.  

4. Przechodząc do dyskusji nad regulaminem Zespołu Krzysztof Mojzych podkreślił, że 

jego kształt nie jest przesądzony raz na zawsze i w dowolnym momencie można go 

zmienić. Zebrani zgłosili wątpliwości do par. 12 i 13, gdzie mowa o głosowaniu nad 

stanowiskami Zespołu i gdzie jest zapis, że w przypadku równej liczby głosów 

decyduje głos przewodniczącego. Członkowie Zespołu zdecydowali o wykreśleniu 

tego zapisu. W par. 11 punkt powinien brzmieć: przewodniczący nie może, a powinien 

zarządzić głosowanie tajne. Członkowie Zespołu zdecydowali po zmianach przyjąć 

regulamin. Jak zaznaczył przewodniczący Mojzych, gdyby znalazły się jakieś 

wątpliwości, to można je zgłosić w każdej chwili i regulamin może ulec zmianie. 
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5. Krzysztof Mojzych przeczytał zadania Zespołu. (Uchwała WRDS WD w sprawie 

powołania zespołów roboczych WRDS WD). Zasugerował, aby wykreślić z zadań 

zespołu pkt 7. Marek Woron wyjaśnił, że Wojewódzka Rada Dialogu Społecznego 

Województwa Dolnośląskiego została powołana stosunkowo późno, a już pojawiły się 

tematy, które trzeba było podjąć. Tworząc dokumenty w konsensusie, członkowie 

Rady starali się przyspieszyć pracę. Kształt zadań wpisanych z Uchwale jest tylko 

pewnym ukierunkowaniem pracy. Zaapelował, żeby członkowie Zespołu nie 

przywiązywali się precyzyjnie do zapisów. Danuta Utrata zaproponowała, by dodać 

słowo: „analiza i ocena” zamiast „nadzorowanie”. Ewa Grzebieniak zapytała, 

nawiązując do pkt. 6, czy nie można byłoby włączyć do prac w zespole 

przedstawiciela Państwowej Inspekcji Pracy. Marek Woron dodał, że zawsze można 

skierować zaproszenie do konkretnej osoby, która może uczestniczyć jako gość, a w 

przypadku PIP zaproponował zaproszenie Okręgowego Inspektora Pracy. Krzysztof 

Mojzych zwrócił uwagę na pkt. 8, aby zmienić zapis na promowanie szkolnictwa 

zawodowego, w tym dualnego, kształcenia przez całe życie. Członkowie Zespołu 

przegłosowali powyższe zmiany dot. zadań Zespołu.  

6. Przewodniczący rozpoczął dyskusję na temat planu pracy. Marek Woron zwrócił 

uwagę, że oprócz zaplanowanych tematów prac mogą pojawić się sprawy doraźne i 

trzeba to wziąć pod uwagę przy planowaniu pracę Zespołu i organizację spotkań.  

Temat doraźny zawsze ma priorytet. Leszek Pieczyński zaproponował, aby zaprosić 

przedstawicieli urzędów pracy, żeby przedstawili diagnozę problemów, które mogą się 

pojawić. Ewa Grzebieniak powiedziała, że tematy przez nią zaplanowane, wynikają 

właśnie z doświadczeń urzędów pracy. Temat dotyczący np. młodych na rynku pracy i 

osoby w wieku 50+ na rynku pracy właśnie do takich należą. Funkcjonowanie osób  

50+ na rynku pracy na Dolnym Śląsku wypada znacznie słabiej niż w kraju. Jest ich 

więcej na rynku pracy jako bezrobotni na Dolnym Śląsku niż w całym kraju. Artur 

Sawrycz zapytał, czy jest już zatwierdzony roczny plan na rzecz zatrudnienia. Ewa 

Grzebieniak odpowiedziała, że jest już zatwierdzony po konsultacjach. Marek 

Woron dodał, że dyr. Grzebieniak podczas posiedzenia WRDS WD zobowiązała się 

także do przedstawienia sprawozdania z realizacji „Planu na rzecz zatrudnienia na rok 

2015”, bo WRDS WD chciałoby mieć także możliwość sprawdzania efektów działań. 

Artur Sawrycz odnosząc się do zaproponowanej tematyki prac Zespołu, zwrócił 

uwagę, że należy wziąć pod uwagę to, czy zaproponowane zagadnienia Zespół może 

zrealizować. Nie należy, jego zdaniem, narzucić sobie zbyt obfitego planu. 

Zaproponował, aby na następnym spotkaniu dyr. Ewa Grzebieniak przedstawiła swoje 

tematy dotyczące bieżącej sytuacji na rynku pracy na Dolnym Śląsku. Mirosław 

Posłuszny zaproponował, aby najpierw przyjąć plan pracy. Krzysztof Mojzych 

zwrócił uwagę, że tematy są różnorodne i dlatego należy je uporządkować. Janusz 

Molenda zaproponował, aby jednym z pierwszych tematów były zmiany oświatowe. 

Piotr Ek zaproponował temat Krajowy Fundusz Szkoleniowy, bo jest on najbardziej 

bieżący. Chodzi o kryteria. Marcelina Palonek zwróciła uwagę, że ten temat jest 

bardzo istotny, bo jest to na razie jedyny instrument kształcenia ustawicznego, gdyż 

nie zaczęły działać inne programy. Jest to też ważny temat zarówno dla pracodawców, 

jak i pracowników. W obecnym i przyszłym roku jedyny program szkoleniowy ze 

środków publicznych. Do Dolnośląskich Pracodawców wpływa bardzo wiele 

wniosków od pracodawców z pytania i uwagi dotyczącymi KPS (11 mln zł do 

rozdysponowania w 2016 r.). Ewa Grzebieniak powiedziała, że jest to nowe 

narzędzie istniejące od 2015 roku. Natomiast z rekomendacji Lewiatana zostało 

wprowadzonych wiele propozycji, które zmodyfikowały ten program, ułatwiając 

pracodawcom możliwość korzystania z niego. Dodała, iż widać wielkie różnice 
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pomiędzy PUP-ami w sposobie stosowania kryteriów i wydaje się, że kryterium 

kolejności zgłoszenia zaczyna dominować. Jerzy Więcławski prosił o zwoływanie 

posiedzeń zespołów nie w trakcie posiedzeń sesji ani komisji sejmikowych. Uwaga 

została przyjęta przez przewodniczącego i zespół. Danuta Utrata zaproponowała, aby 

przegłosować zgłoszone tematy, bo będzie to dobre otwarcie do rozpoczęcia rozmów. 

Dodała, że choć tematy oświatowe są bardzo ważne, ale te zgłoszone dziś na 

spotkaniu, są ważniejsze. Krzysztof Mojzych zaproponował, by wybrać tematy o 

szczególnej wadze. Mirosław Posłuszny zgłosił wniosek o przyjęcie programu na 

cały rok. Krzysztof Mojzych zgodził się z propozycją. Członkowie Zespołu 

przegłosowali propozycje  tematów złożone przez członków Zespołu.  

7. Ustalono termin i tematykę następnego spotkania: 31 marca, godz. 13.00. (Okazało 

się, że jest to dzień Sesji Sejmiku). 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała Aldona Andrulewicz    Zatwierdził Krzysztof Mojzych 

Sekretarz WRDS WD      Przewodniczący Zespołu 

 

 

…………………………………….    ………………………………… 
Data i podpis       Data i podpis    

 

 

 

 

 

 

        

 
 


